



2018年春季對外華語教學師資培訓班 2018 Chinese Teacher's Training Program in Spring

一、宗旨：培訓海內外優秀華語教師，訓練有志從事對外華語教學工作者。

Purpose: To provide the Chinese teacher's training program to people who are interested in teaching Chinese as a second language.

二、適用對象：

Who can register this program?

1. 大專以上畢業之社會人士，不限科系。

People who are graduated from junior college or university.

2. 國內外各公私立大學或五專應屆畢業生。

People who are going to be graduated from junior college or university.

3. 國內外各公私立大學院校三年級以上學生。

People who are in the third year or above in a university.

三、課程內容：

Content of the program:

主題	課程名稱	時數	主題	課程名稱	時數
概述	華語教學概述、現況與趨勢	3	詞彙 / 語法	華語詞彙與教學策略	6
	漢語語言學概論	6		華語語法學	6
	第二語言習得	6	教學應用	班級經營與管理	3
	華語文教材教法	6		多媒體與華語教學	6
	華人社會與文化	6		華語測驗與評量	6
語音	漢語拼音	3	教學應用	華語文化課程設計與活動	6
	華語發音教學策略	3		兒少華語教學設計	6
	華語正音與口語表達	6		華語文初中高級教材分析與編寫原則	6
漢字	文字學	3	教學應用	初階課程設計與教學示範	6
	漢字教學	3		中高階課程設計與教學示範	6
合計					105

三、授課日期：2018年4月14日~6月23日(4/14、4/15、4/21、4/22、4/28、4/29、5/5、5/6、5/12、5/19、5/20、5/26、5/27、6/2、6/3、6/9、6/10、6/23)

Date: April 14~June 23, 2018 (April 14, 15, 21, 22, 28, 29, May 5, 6, 12, 19, 20, 26, 27, June 2, 3, 9, 10, 23)

*5/13母親節放假一日、6/16~6/17 端午連假放假二日

Vacation: May 13, Mother's Day and June 16, 17, Dragon Boat Festival

四、授課時間：每週六、週日 上午9:10~12:00及下午13:30~16:20

Time: 9:10 am ~ 16:20 pm, every Saturday and Sunday

五、授課地點：高雄市三民區民族一路900號校本部(上課教室將於開課前，以電子郵件方式通知)

Classroom: In Wenzao Ursuline University of Languages (It will be announced by email before the program starts.)

六、招生人數：25名開班

No. of students: 25

七、學費(Tuition):

1. 學費(含講義費)共NT\$21,000元/人。

Original price: NT\$21,000/per person

2. 早鳥優惠價 (3月21日前完成報名手續並繳費)：NT\$17,850 元/人。

Price after Early-bird discount (before March 21): NT\$17,850/per person

3. 本校校友、學生及教職員，憑證於3月21日前完成報名手續並繳費，享有早鳥優惠價之九五折優待(NT\$16,958元/人)。

Wenzao Alumni, students and staffs will have 5% off on the price after early-bird discount if the tuition is paid before March 21. The price is NT\$16,958/per person.

4. 3月22日以後恢復原價。若兩人同行，完成報名手續並繳費，學費九折優待(NT\$18,900元/人)。

After March 22, the tuition will be the original price. If 2 people pay at the same time, there will be a 10% off on the original price, which is NT\$18,900/per person.

5. 3月9日前確定開班後，即以電郵或簡訊通知，再請繳費。

Before March 9 we will inform you by e-mail or text, then remit the tuition please.

八、退費標準(Refunds):

學員若因故無法繼續課程欲辦理退費，於4月27日前提出書面申請通過者，可退學費之50%，逾期將不受理退費，感謝配合。

If the student cannot attend the course due to a serious illness or a sudden accident, CLC shall refund 50% if cancellation is applied on 27th April ahead.

九、請假規則(Regulations of Leave):

1. 提出正式請假證明文件者，經本中心核可，得予以預約補課，補課完成後其時數可列入出席時數計算，補課者須向華語中心人員預約DVD補課時間；未經請假核可且無補課紀錄者一律視為缺席。

Those who submit official documents for the leave of absence are allowed to make an appointment for DVD remedial courses. The number of hours after completion of remedial courses may be included in the number of attendance hours. Those who have not been approved to take leave of absence nor without make-up record shall be deemed to be absent. Absentee shall take making up DVD-class in the office hour of Wenzao.

2. 缺席超過30小時者，不得參與「結業筆試」，無筆試成績者不予發放證書，得申請實際上課時數證明。

Those who have been absent for more than 30 hours are not allowed to take the written examination. Those who do not have written test results will not be issued a certificate and may apply for proof of actual hours.

3. 「初階課程演練與講評」、「中高階課程演練與講評」及「結業式筆試」為此培訓班考評課程亦不可缺席及補課。

There will be no missed classes and remedial courses in the course of assessment and evaluation of the course, such as "Practice and Evaluation of the beginning Course", "Exercises and Commentary of Intermediate and Advanced Courses" and "Written Final Examination".

十、報名網址(Registration Website).

<https://goo.gl/forms/fvuA4RPz9j3vCQeT2>

十一、若有任何問題請致電07-3426031 #3306 林先生聯絡，或至Line師培官方生活圈洽詢。

If you have any questions, please contact Mr. Lin at 07-3426031 # 3306 or raise your questions to our CLC office line account, scan the QR code on the right.

Line

銀行轉帳

臺灣中小企銀博愛分行

帳號：**003-12-800012**

戶名：文藻學校財團法人文藻外語大學

(請備註:繳付華語中心學費)